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Emlékeztető 
 

Az Egyesületi Elnökség 2019. június 11-én 14:00 órakor a MEE székhelyén megtartott üléséről. 
 

Az Elnökség tagjai közül jelen voltak: Gelencsér Lajos, Veisz Imre, Kiss Zsuzsanna, Haddad 
Richárd, Markovics Zsolt, Dr. Vokony István,  

Az Elnökség tanácskozási joggal rendelkező tanácsadó testülete és állandó meghívottak 
közül jelen voltak: Karacsi Márk (Dr. Danyek Miklós helyett), Dr. Madarász György, Dési Albert, 
Hollósy Gábor, Kovács László, Nagy János, Rejtő János, Orlay Imre, Tóth József, Rubint Dezső 
tanácskozási joggal rendelkező tagok, valamint Tilesch Péter, Kovács András Zoltán, Beckert 
Péter állandó meghívott 

Kimentette magát: Dr. Székely Csaba, Dr. Danyek Miklós, Sőrés Péter 
 
A napirend előtt Gelencsér Lajos megnyitotta az ülést. Megköszönte az előző Elnökség és a 
Tagok munkáját. Ezek után a leköszönt és az új Elnökség jelenlevő tagjai kötetlen beszélgetést 
folytattak az elmúlt időszakról és a jövőről. Szóba került -a teljesség igénye nélkül- a fiatalítás 
kérdésköre, az online megjelenés, az, hogy a MEE központi irodának legyen egy olyan szerepe 
is, hogy a tagok ott találkozhassanak kötetlen beszélgetésekre, az oktatás jövőjének kérdésköre 
az ősszel átalakuló szabályozást figyelembe véve, a főiskolai szakmai napok. Felmerült az, hogy 
a MEE végezzen összehasonlító „benchmark” vizsgálatot más egyesületek működésével 
kapcsolatban. Példaként került említésre a Közlekedéstudományi Egyesület, 
Közgazdaságtudományi Egyesület. Az egyik legfontosabb szempont az, hogy milyen módon 
sikerülhet a fiatal szakembereket tagnak megnyerni és motiválni egyesületi aktív 
szerepvállalásra. Gelencsér Lajos terve szerint a jövőben, az Elnökségi Ülések két részre 
tagolódnak. Az elsőben végig mennénk a „kötelező, adminisztratív” napirendeken, majd a 
második rész egy-egy, a jövőt érintő témáról szóló kötetlenebb beszélgetés lenne. 
 
Első napirendi pontként Tilesch Péter bemutatta az új irodai asszisztenst Pátrovits Tündét. 
 
Második napirendi pontként Veisz Imre tájékoztatót adott a Fejezetek az Elektrotechnikából II. 
könyv kiadása költség helyzetéről. Az eredetileg tervezett költség 2,3 mFt volt. Ez az összeg az 
oldalszám és az ahhoz tartozó járulékos költségek növekedése miatt 2.481.000 Ft-ra emelkedett. 
Miután a könyvben hirdetések is megjelennek, ezért a megnövekedett költségeknek a fedezete 
rendelkezésre áll.  
A következőkben ismertette a Tisztújítás utáni az Elnökségi Tagokat érintő, a Régiók 
vezetésében tervezett változásokat: 

 Az ÉDUKO jelenlegi Elnökségi képviselője Veisz Imre, aki a MEE Főtitkára lett, úgy 

döntött, hogy erről a pozíciójáról lemond, ezért helyette itt új Elnökségi képviselőt kell 

választani. 

 A BUDAKO –nak jelen pillanatban nincsen megválasztott új Elnökségi képviselője, 

nyáron lesz a képviselő választás. 

 A DÉDUKO és a VHTSZ jelenlegi Elnöke Gelencsér Lajos, aki a MEE Elnöke lett, ezért 

úgy döntött, hogy ezekről a pozícióiról lemond, ezért helyette itt új Elnököt kell választani. 

 

Harmadik napirendi pontként Veisz Imre tájékoztatást adott a 95. Tisztújító Közgyűlés 
határozataiból adódó adminisztratív feladatokról. 

 a 2018-as évzáró dokumentumok beadása az OBH-ba megtörtént, 

 a Titkárság munkatársainak képviseleti és aláírási jogát, továbbá a MEE szervezetek 

vezetői képviseleti és aláírási jogát meg kell újítani és ezt az Elnökségnek a MEE 

kötelezettségvállalási szabályzata alapján jóvá kellett hagynia. Az Elnökség a 28/2019 

számú határozatával egyhangúlag elfogadta a Titkárság munkatársainak képviseleti és 

aláírási jogát tartalmazó előterjesztést. (Kovács András mindazonáltal hozzátette, hogy 
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a meghatalmazások szövegezését a későbbiekben majd pontosítani kell, illetve 

összhangba kell hozni az SZMSZ megfelelő mellékleteivel.) 

Az Elnökség – a fenti első határozattal kapcsolatos szavazáskor-döntött abban is, hogy a jövőben 
is fenntartja az eddig alkalmazott, az alábbiakban rögzített szavazási eljárást a határozatok 
meghozatalakor.  
Az Alapszabály szerint a Küldöttgyűlés által megválasztott héttagú Elnökség az Egyesület 
ügyvezető és képviseleti szerve. A héttagú Elnökség hozza meg az elnökségi döntéseket, egyben 
viseli az ügyvezetés felelősségét. Az elnökségi ülés határozatképes, ha a héttagú elnökség 
legalább négy tagja jelen van. 
Az elnökségi ülésen jelenlévő társasági, szakosztályi és regionális képviselők tanácskozási 
joggal vannak felruházva. Így áll össze a „teljes Elnökség”. 
Határozathozatalkor először a „teljes Elnökség” szavaz. Amennyiben a döntés egységes, akkor 
nincsen újabb szavazási kör, a szavazás eredménye az Elnökség döntése. 
Amennyiben a döntés nem egységes, akkor második körben csak a héttagú Elnökség szavaz és 
az akkor kialakult döntés lesz az Elnökség döntése.  
Az Alapszabály 17.7 pont értelmében az Elnökség szavazott arról, hogy a MEE szervezetek 
vezetői képviseleti és aláírási jog gyakorlására meghatalmazást kapjanak. Az Elnökség a 
29/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta az előterjesztésben felsorolt szervezetek 
vezetőinek képviseleti joggal való felhatalmazását. 
Veisz Imre javaslatokat kér a koordinációktól, társaságoktól és szakosztályoktól a Gazdasági, 
Kommunikációs és Marketing, az Oktatási, Szakmai és Tudományos és Szervezési 
Bizottságokba delegálandó tagokra. A javaslattétel határideje: június 30. 
Haddad Richárd jelezte, hogy olyan tagok delegálását kéri a Kommunikációs és Marketing 
Bizottságba, akik fogékonyak és nyitottak az új technológiákra és képesek tovább vinni és 
alkalmazni helyi szinten is mindazt, amit eddig javarészt a központ tett, segítenek a belső 
csatornát erősíteni, a belső kommunikációban is aktívan részt vesznek.  
Kiss Zsuzsanna hozzátette, hogy nem csak gazdasági, hanem műszaki szakemberek 
delegálását is várja a Gazdasági Bizottságba. 
Haddad Richárd javasolta, hogy a megkereséseket a Koordinációknak, Társaságoknak és 
Szakosztályoknak az iroda küldje ki, és gyűjtse össze a delegáltak neveit. 
Veisz Imre felkérte a Jelölő Bizottságot, hogy tegyenek javaslatot az Elnöki Szakmai Bizottságok 
(Technika Történeti, Szabványosítási, Elektrotechnikai Szerkesztő, Elektrotechnikai Múzeumi, 
Megújuló Energiák és Alkalmazási Szakbizottság) vezetőire. A javaslattételi határidő július 31. Az 
Elnökség szeptemberben hoz erről döntést. Kivétel ez alól a Vándorgyűlés Szervező Bizottság, 
melynek vezetője a mindenkori főtitkár. 
 
Negyedik napirendi pontként Gelencsér Lajos javasolta, hogy az év hátralevő részére 
vonatkozó –az évessel megegyező- munkatervet az Elnökség fogadja el. Megjegyezte, hogy a 
következő Elnökségi Ülésen ez majd még természetesen módosítható, aktualizálható. Az 
Elnökség a 30/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a munkatervet. Kiemelésre 
került, hogy a munkatervben rögzített időpontban kerül megrendezésre az OET. A helyszínre az 
ÉDUKO tett javaslatot (Lenti). Az iroda az ÉDUKO bevonásával megvizsgálja a helyszín 
megfelelőségét. 
 
Ötödik napirendi pontként Veisz Imre tájékoztatta a jelenlévőket a Vándorgyűlés 
szervezésének állásáról.  
 
Az Elnökség Tagjai, Előadók és VIP vendégek Vándorgyűlésen történő szállása, étkezésének 
biztosítása és a kapcsolatos költségek viselése előterjesztéshez az alábbi kiegészítő javaslatok 
érkeztek:  
Rejtő János javasolta, hogy a szervezési díj alól mentesüljenek a szervezeti titkárok.  
Haddad Richárd javasolta, hogy a MEE nyugdíjas és diák tagjai szervezési díj fizetése nélkül 
látogathassák a Vándorgyűlés előadásait, abban az esetben, ha őket a saját szervezeteik –
előzetesen írásban- javasolják.  
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Orlay Imre javasolta, hogy azok az előadók és szekcióvezetők, akik csak az előadásuk miatt, 
vagy a szekció vezetése miatt vesznek részt a vándorgyűlés adott napi programjában 
mentesülnek a szervezési díjtól és ebédet kapjanak.  
 

 Az Elnökség Tagjai, Előadók, VIP vendégek és nyugdíjas és diák Tagok Vándorgyűlésen 

történő szállása, étkezésének biztosítása és a kapcsolatos költségek viselése –az 

alábbiakban beidézett módosított, kiegészített előterjesztést az Elnökség a 31/2019 

számú határozatával egy tartózkodás mellett elfogadta. 

 

„31/2019 Elnökségi Határozat 

A Magyar Elektrotechnikai Egyesület Elnöksége az Elnökségi Tagok, előadók és VIP 

vendégek a Vándorgyűléseken történő elszállásolása, a szállás- étkezési, szervezési 

költségeik viselésével kapcsolatban az alábbi határozatot hozza: 

• a nyitást megelőző napon az Elnökség a Vándorgyűlés helyszínén, hagyományosan tart 

egy Elnökségi Ülést. A résztvevő Tagok részére az Egyesület 1 éjszakára biztosítja a fő 

szállodában az egy ágyas szobákban történő elszállásolást és az étkezést. A kapcsolatos 

költségeket a központ fizeti. Amennyiben erre az éjszakára a Tag további személyt hoz 

magával, akkor a kapcsolódó plusz költséget saját maga viseli; 

• azon Elnökségi Tagok, akik a továbbiakban részt kívánnak venni a Vándorgyűlésen –és 

a részvételt a kért határidőre az iroda felé visszaigazolták- az Egyesület biztosítja azt, hogy 

ugyanabban a szobában lakhatnak igényük szerint az első vagy az első és második napon 

is. A kapcsolatos részvételi-, szállás-és étkezési költségek viseléséről maguk gondoskodnak; 

• a Vándorgyűlés azon az előadói és szekcióvezetői, akik csak az előadásuk miatt, vagy a 

szekció vezetése miatt vesznek részt a vándorgyűlés adott napi programjában mentesülnek 

a szervezési díjtól és arra a napra ebédet kapnak. A költségeket a központ viseli; 

• a MEE nyugdíjas és diák Tagjai szervezési díj fizetése nélkül látogathatják a Vándorgyűlés 

előadásait, abban az esetben, ha őket erre a saját szervezeteik a kért határidőre –előzetesen 

írásban- javasolják. 

• az Elnök/Főtitkár döntése alapján a VIP meghívottak egy napra étkezést és egy éjszakára 

szállást kaphatnak. A költségeteket a központ viseli.” 

A 2020-as Vándorgyűlés támogatója az NKM Zrt, szervezését elvállalta a Dél Alföldi Koordinációs 
Központ (Tóth József) Kecskeméten, vagy Szegeden. 
 
Hatodik napirendi pontként Tilesch Péter tájékoztatást adott a MEE Partnere díjjal kapcsolatos 
határozati javaslatról. A MEE Partnere díjra egy cég került jelölésre: a C+D Automatika Kft. Az 
Elnökség a 32/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a díjazott személyét. 
 
Hetedik napirendi pontként Veisz Imre ismertette a Veszprémi Területi Szervezet egy Tagjának 
tagdíjmentességével kapcsolatos határozattervezetet. Az Elnökség a 33/2019 számú 
határozatával egyhangúlag elfogadta a tagdíjmentességet tartalmazó határozatot. 
 
Nyolcadik napirendi pontként Kiss Zsuzsa a gazdasági beszámolójában elmondta, hogy az 
idei terv teljesítésével kapcsolatban még nem rendelkezünk ilyenkor érdemi adatokkal. Ami 
látszik az az, hogy az oktatási, továbbképzési tevékenységből a vártnál több lehet idén az 
Egyesület bevétele, de némi költségnövekedés is érezhető a központban tevékenykedők 
létszámának alakulása, időszakos párhuzamos működések és az egyes irodai funkciók 
vállalkozási formában történő ellátása miatt.  
Markovics Zsolt kiemelte, hogy 2020. szeptember 1-től az oktatásokkal kapcsolatos törvény 
változik, ami komoly hatással lesz a MEE oktatási, továbbképzési tevékenységére.  
Gelencsér Lajos hatásvizsgálatot elkészítését kérte a változásokról. Markovics Zsolt elvállalta, 
hogy összefogja, vezeti ennek az elkészítését. 
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Kilencedik napirendi pontként Tilesch Péter kifejtette azt, hogy elsősorban a GDPR miatt, a jog 
szerint „vezető tisztségviselőknek” minősülő egyesületi vezetők részére célszerű lehet felelősség 
biztosítást kötni. (T.i. az un. „vezető tisztségviselők” teljes magánvagyonukkal felelnek egy 
esetleges okozott vagy gondatlanságból elkövetett kárért.)  A GDPR tekintetében ez több 10 mFt 
is lehet. Az Egyesület ügyvédje megvizsgálta, hogy kik minősülnek „vezető tisztségviselőknek”. 
Ők –kizárólag- az Elnökség Tagjai. Az iroda ezzel kapcsolatban már bekért egy ajánlatot egy 
biztosítótól. Miután érdemi kockázat csak a GDPR tekintetében merül fel, ezért felmerült az, hogy 
csak ezzel kapcsolatban kellene a kockázatot minimalizálni. 
Az iroda a VET és VTT bevonásával (azért, hogy a kérdéskör egységesen legyen a MEE-ben 
kezelve) további biztosítási ajánlatokat fog bekérni, konzultál az iroda adatvédelmi szakértőjével 
és a következő Elnökségi Ülésen ad a kérdéskörről tájékoztatást. 
 
Tízedik napirendi pontként. Rejtő János kérte, hogy az alapszabály 15. §, 15.1.2 bekezdése 
szerinti átalakulás (megszűnés) érvényesítése céljából az Elnökség a Siófoki Területi Szervezet 
megszűnését hagyja jóvá. Indokolása szerint a Siófoki Területi Szervezet tagjai nem aktívak, de 
aki szeretné folytatni a munkát az Egyesületben, azokat a tagokat a Kaposvári Területi Szervezet 
befogadja. 
Az Elnökség a 35/2019 számú határozatával egyhangúlag elfogadta a Siófoki Területi Szervezet 
megszűnését és az aktív tagok, valamint a szervezet vagyona a Kaposvári Területi Szervezetbe 
kerüljenek át. 
 
Tizenegyedik napirendi pontként Veisz Imre és Gelencsér Lajos kérése volt, hogy a „Mi a 
pálya?” rendezvény minél eredményesebb megvalósítása érdekében a Területi Szervezetek 
legyenek a segítségünkre a potenciális kiállítók felkutatásában.  
Tóth József kiemelte azt, hogy a MEE média megjelenését a „Mi a Pálya?”-val kapcsolatban 
erősíteni kell. Kérte a Kommunikációs és Marketing Bizottságtól ezzel kapcsolatba egy 
kommunikációs terv kidolgozását. Fontos, hogy ne elsősorban a Szakképzési Centrum 
nyilatkozzon a médiákban. Haddad Richárd elvállalta ennek az elkészítését. A terv július 
közepére készül el. Nagy János kiemelte, hogy a médiamegjelenés tekintetében az újságírói 
kapcsolatok meghatározók. Az Elnökség kérése az, hogy adja meg annak a kontaktnak az 
elérhetőségét, akivel a VTT már sikeresen együttműködött médiamegjelenés tekintetében. 
 
Tizenkettedik napirendi pontként Haddad Richárd tájékoztatást adott a Napelemes kutatási 
fejlesztési projekt állásáról. Az elképzelés szerint a MEE szerződik az EXTOR Elektronikai Kft.-
vel a „Photovoltaic és szünetmentes egységek közötti illesztő-átalakító fejlesztés és tervezés 
koordinációs munkája” K+F tevékenységre. Gelencsér Lajos egy a MEE szempontjából 
kidolgozott, a kockázatokat kifejtő és számszerűsítő kockázat elemzést kért a szerződéssel 
kapcsolatban a Haddad Richárdtól, aki vállalta ennek az elkészítését. 
 
Tizenharmadik napirendi pontként Gelencsér Lajos kötetlen beszélgetés bevezetésére tett 
javaslatot az egyesületi élet fejlesztési lehetőségeivel kapcsolatban. Elmondta, hogy nagyon 
fontosnak tartja a tudatformálást. Az kérte, hogy a jövőben az Elnökségi Ülés legyen az a fórum, 
ahol a felmerülő problémákat ez elnökség átbeszéli. A napirendhez mellékelt „Gondolatok az 
egyesületi élet fejlesztési lehetőségeiről” című anyagában 7 pontban foglalta össze a kapcsolatos 
gondolatait. Kérte, hogy a pontokban összegzett kérdésköröket egy-egy Elnökségi Tag dolgozza 
fel és készüljenek a megvalósításukra javaslatok. 
A szakma védelme és népszerűsítése érdekében közösen gondolkodjon az Elnökség. Keressen 
az Egyesület szövetségeseket és javasolja, hogy nyissanak a politika felé olyan módon, hogy 
szakmai álláspontokat közvetítsen az Egyesület minisztériumok, hatóságok felé. Az iroda pedig 
valóban otthona legyen a társaság tagjainak. Az iroda megvizsgálja a nagytárgyaló mozgatható 
fallal történő kettéosztását. Ebben az esetben kialakítható egy „beszélgető sarok”, ahova a tagok 
bármikor bejöhetnek egy kávéra és akár tárgyalásokat is szervezhetnek. 
Orlay Imre javasolta, hogy a leírt gondolatokról a szeptemberi Elnökségi Ülésen a 
Vándorgyűlésen kötetlen keretben beszéljék át. 
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Kovács László elvállalta a 2. pont feldolgozását. Madarász György pedig a 3. pont feldolgozását 

vállalta el.  

 

 

Egyebek napirendi pont keretében 

 Haddad Richard tájékoztatta az Elnökséget arról, hogy megkereste az Arcanum cég, aki 

a BME-től –ugyan hiányosan-, de megkapta az Elektrotechnika folyóiratok számait 1918-

tól 1948-ig, és elérhetővé tette azokat a honlapján. A cég megkereste őt egy az 

Egyesülettel történő együttműködés érdekében, egyben „engedélyt szeretnének kérni a 

már náluk levő folyóiratszámok publikálásához”. (Megjegyzendő, hogy a fizetős 

szolgáltatásuk keretén belül már most –engedélyünk nélkül is- elérhetők számok ebből 

az időszakból.)  A cég ajánlata az, hogy a meglévő digitalizált Elektrotechnika számait 

kereshetővé teszi, ezzel megkönnyítve a kutatást. Ezt ingyen elvégeznék, amennyiben 

engedélyt kapunk arra, hogy az előfizetéses ADT szolgáltatásukban a számokat 

publikálhassák. Az ADT-hez IP cím alapján adnának hozzáférést ajándékba, illetve az 

egyesületi tagoknak kedvezményes előfizetési lehetőséget biztosítanának. (Az elkészült 

anyagot természetesen átadnák a MEE központnak.) Az Elnökség úgy döntött, hogy 

vizsgálja a kérdést és visszatér rá a következő Elnökségi Ülésen. 

 az idei évben van Kandó Kálmán születésének 150. évfordulója. A Győri Szervezet július 

10-én megemlékezést tart a Kandó Kálmán utcában lévő emléktáblánál. Felmerült egy 

kisebb konferencia szervezésének kérdése november folyamán. Döntés nem született. 

 októberben a MEE VET szervez egy fogyasztásmérő helyekkel foglalkozó konferenciát. 

 

2019. június 11. 

 
Összeállította: 
Tilesch Péter irodavezető 
 

Jóváhagyta: 
Gelencsér Lajos elnök 

Jóváhagyta: 
Veisz Imre főtitkár 

   
 


